

Kabylia is not coming to the Minorities Forum this year to complain about the arbitrary arrests of its children, or about the violence and repression they are subjected to by the Algerian authorities. On the contrary, Kabylia is coming to relieve Algeria of the Kabyle burden, in accordance with the rights of peoples, the right to self-determination, and with full respect for international law. Kabylia is pleased to offer Algeria a positive way out and a definitive solution. It will do so by proceeding with its declaration of independence, scheduled for August 14, 2025. [INTERRUPTED BY CHAIR] Conclusion and recommendations: The right to exist of an individual or a people is a fundamental right. The violence of the system against the democratic Kabyle people must cease: it must release all Kabyle and other political prisoners, as it did for the writer [inaudible] during the presidency, under pressure from the German President, Mr. Frank-Walter Steinmeier. This can be achieved through a dialogue marked by mutual respect. The Kabyle people have the right to exist, like every other people on this earth that we share. Thank you for listening to me.

La Kabylie ne vient pas cette année au Forum des minorités pour se plaindre des arrestations arbitraires de ses enfants et de la violence, de la répression dont ils sont victimes de la part des autorités algériennes. Au contraire, la Kabylie vient délivrer l'Algérie du fardeau Kabyle, conformément aux droits des peuples, à l'autodétermination et dans le respect total de la légalité internationale. La Kabylie a le plaisir d'offrir à l'Algérie une issue positive et une solution définitive. Elle le fera en procédant à sa déclaration d'indépendance programmée pour le 14 août 2025 [INTERRUPTED BY CHAIR] Conclusion et propositions. Le droit à l'existence d'un individu ou d'un peuple est un droit fondamental. La violence du système envers le peuple démocrate Kabyle doit cesser: il doit libérer tous les prisonniers politiques kabyles ou autres, comme il l'avait fait pour l'écrivain [Inaudible] sous la présidence, sous la pression du président allemand, M. Frank Walter Steinmeier. Cela peut se faire dans un dialogue empreint de respect mutuel. Le peuple kabyle a droit à l'existence, comme tout autre peuple sur cette terre que nous partagerons. Merci de m'avoir écouté.